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Forslag til vedtak 
Kontrollutvalget tar informasjonen om oppfølging av eierskapskontroll for eierstyringen til 
orientering. 
 
Vedlegg 
Oppfølging eierskapskontroll av eierstyringen 
 
Saksopplysninger 
Kontrollutvalget behandlet den 16.mai 2023 en eierskapskontroll om fylkeskommunens 
eierskap utøves i tråd med kommuneloven, fylkeskommunens eierskapsmelding og etablerte 
normer for god eierstyring i sak 26/23. 
Problemstillingen ble besvart gjennom disse temaene: 

• eierens styringsdokumenter  
• fylkestinget som eier 
• eierrepresentasjon og utøvelse av eierstyringen 
• eiermøter 
• sammensetning og valg av styre 

  
  
Undersøkelsen ble gjennomført i selskapene Kolstad Arena AS, Idrettstunet AS, Vegamot 
AS, Turnéteateret i Trøndelag, Museet Midt IKS, IKA Trøndelag IKS og Vigo IKS. 
  
Utvalget gjorde dette vedtaket: 

1. Fylkestinget tar rapport fra eierskapskontroll til orientering. 
2. Fylkestinget ber fylkesdirektøren følge opp revisors anbefaling. 
3. Fylkestinget ber fylkesdirektøren komme med tilbakemelding til kontrollutvalget om en 

oppfølging innen utgangen av 2023. 
  
Fylkestinget behandlet saken den 13.06.2023 i sak 37/23 og gjorde likelydende vedtak.  
  
  
Oppfølging av eierskapskontrollen 
Av praktiske årsaker ble det ikke mulig å gjennomføre orienteringen av oppfølgingen før 
dette møtet. Sekretariatet har mottatt et notat som bakgrunn for oppfølgingen. 
Administrasjonen vil gi en utdypende orientering og svare på spørsmål i møtet. 
  
Nedenfor følger en kort oppsummering av fylkesdirektørens oppfølging av revisors 
anbefalinger : 

• Sikre at fylkeskommunens formål med det enkelte eierskap kommer fram i 
eierskapsmeldingen, slik at eierskapsmeldingens innhold blir i tråd med kravene i 
kommuneloven. Dette kan hjelpe fylkestinget til å avklare behovet for informasjon og 
oppfølging av det enkelte eierskapet. 

o Fylkesdirektøren vil innarbeide dette ved utarbeidelse av ny 
eierskapsmelding. 

• Vurdere innhold og syklus for rapportering fra selskapene til fylkestinget. 
o Fylkesdirektøren vil i det videre arbeidet justere det valgte tidspunktet for 

fremleggelse av nevnte selskapsopplysninger. Administrasjonen vil også 



legge frem årlige selskapsmeldinger med rapportering om de enkelte selskap 
dersom det er politisk vilje til det. 

• Påse at styreverv registreres i styrevervregisteret. 
o Av fylkeskommunens reglement fremgår det at registrering i KS-registeret er 

frivillig. Det er en pågående prosess med oppfordring om registrering. 
• Påse at alle selskaper har vedtektsfestet bruk av valgkomité og instruks for 

valgkomitéens arbeid. 
o Fylkesdirektøren vil oppfordre eierrepresentanter til å videreformidle ønsker 

om utarbeidelse av vedtektsfestet bruk av valgkomite og instruks for 
valgkomiteens arbeid i vårens møter i eierorganet.   

• Ha ryddighet omkring eiermøter, slik at eiermøtene handler om eierskapet og ikke 
andre forhold mellom eierne og selskapet. 

o Fylkesdirektøren kan ikke se at det foreligger uryddighet i planleggingen og 
gjennomføringen av eiermøter i aktuelle selskap.   

• Fastsette prinsipper for styregodtgjørelse. 
o Det vil bli lagt frem en politisk sak til fylkestinget vedr. fastsetting av 

prinsipper for styregodtgjørelse. 
• Å tilby opplæring om eierstyring til fylkestingets medlemmer ut over 

folkevalgtopplæringen. 
o Det er et mål å få gjennomført relevant opplæring så snart som praktisk 

mulig. 
  
  
Vurdering 
Mange av punktene er under innarbeidelse, og i det store og det hele vil fylkesdirektøren 
følge revisors anbefalinger.  I kulepunkt 5 om ryddighet rundt eiermøter kan imidlertid 
fylkesdirektøren ikke se at det er noen uryddighet i planleggingen og gjennomføringen av 
eiermøter. I rapporten er revisors vurdering at det er litt uklart hva som er eiermøter og andre 
møter(for eksempel møter mellom adm. og selskapet for å sikre informasjonsutveksling, 
sekretariatets anmerkning). Det at eiermøtene er uformelle møter mellom eierne og 
selskapet gir ikke mange holdepunkter for å skille eiermøter fra andre møter. Det som er 
uheldig er hvis det avholdes eiermøter hvor bare en eier får informasjon fra selskapet, 
ettersom selskapet skal behandle eierne sine likt og gi dem lik informasjon (Rapport om 
eierskapskontroll, s.38). Etter sekretariatets vurdering er informasjonen om dette punktet litt 
uklar i rapporten, og det kan være vanskelig å vurdere i i hvor stor grad dette faktisk er et 
problem.  
  
Sekretariatet vurdere det slik at anbefalingene i det store og hele er under innarbeidelse, og 
at saken kan avsluttes. Det fremgår av notatet fra fylkesdirektøren at administrasjonen er 
opptatt av læring og forbedring. Det vil også være naturlig å gjennomføre nye 
eierskapskontroller av eierstyringen i løpet av perioden for å å få en bredere innsikt i hvordan 
arbeidet med eierstyring skjer. Det kan da være naturlig å følge opp med en bredere 
vurdering om avholdelse av eiermøter. 
  
  
  
  
 
 


